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Salon Seuraparlamentti 
 

Aika  Ti 17.9.2024 klo 17.15 (kahvit klo 17.00 alkaen) 

Paikka  Liikuntatoimisto, Ylhäistentie 2 

Paikalla Salon Palloilijat/Ilkka Virtanen, Kirjakkalan Alku/ Arto Korpinen, Niilin Liljat/Terhi 

Palenius, Salon Viesti/Jenni Sorola 

Poissa Salon Vilpas Koripallo/Niko Kallioniemi, Särkisalon Urheilijat/Tiina Salminen, Salon 

Kunnari Salo/Jari Pulli,  

Vierailijat  Antti Mattila/Vapaa-aikajohtaja, Aku Laaksonen/ luontoliikuntamestari 

  

 

1. Kokouksen avaus 
Kokouksen avasi puheenjohtaja. 

 

2. Vapaa-aikajohtajan terveiset 
Seuraparlamentille on haettava tuleville kausille suurempaa positiota. Kehittämisaihioita on 

tulossa paljon ja olisi löydettävä uusia toimintatapoja, miten Seuraparlamentti voisi olla mukana 

kehittämässä ja tekemässä seurojen sekä kaupungin välillä yhdistävää työtä. 

Seuraparlamentilla olisi paikka myös olla tukena asioiden päätöksissä. Suunnitellaan 

kehittämispäivä, minne kutsutaan myös virkamiehiä mukaan keskusteluun. Järjestöyhteistyön 

sekä verkostotoimintamallin kehittäminen tulevien vuosien aikana. Ideointia miten 

seurayhteistyötä kehitetään. Pohdintana Seuraillan ajankohta. Olisiko keväällä parempi, jotta 

illasta tulleita ideoita voitaisiin ottaa heti paremmin käyttöön. 
 

3. Luontoliikuntamestari Aku Laaksosen terveiset 
Testamenttivaroin perustettu määräaikainen luontoliikuntaa/luonnon virkistyskäytön kehittämistä 

koskeva asiantuntijatehtävä vuoden 2025 loppuun. Akun toimipiste on liikuntapalveluissa. 

Akulle kuuluu kokonaisuuden hallinta kaupungin luontoreiteistä – ja kohteista, jotka aikaisemmin 

olivat hajautuneet monelle eri yksikölle. Luontoliikuntamestari tekee tiivistä yhteistyötä 

kaupungin eri toimialojen kanssa sekä ulkopuolisten sidosryhmien.  

 
Tällä hetkellä tehdään pohjatyötä luonnon virkistyskäytön ja luontomatkailun 

kehittämissuunnitelmalle, mikä on tarkoitus tehdä vuoden 2025 aikana. Pohjatietoa hankitaan 

mm. kuntalaisille tehtävän kyselyn avulla (myöhemmin syksyllä) sekä erilaisilla 

sidosryhmätapaamisilla. 

 

 



 
 

4. Seuraparlamentin toimintasuunnitelma 
Seuraparlamentti kirjasi kauden 2024 toimintasuunnitelman 1/2024 kokouksessaan, ja totesi 

että suunnitelma voi vuoden mittaan täyttyä. Seuraparlamentti käy kokouksissaan vuoden aika 

läpi alla kirjaamia asioita ja reagoi ajan tasaisesti eri suunnitelmiin.  

 

• Liikunnan Superlauantai 
Liikunnan Superlauantai Urheilupuistossa 24.8.2024 klo 10-14.  

Lajipisteitä 24: uutena parkour, freestyler ja kangoojump. Superlauantain palautteet 

olivat hyvin positiivia 

 esim. torille ”lähtöportti” tai muuta, josta ihmiset huomaisivat tapahtuman 

olemassaolon. 

 kiva tapahtuma, lapsen voi ottaa rekvisiitaksi, että itse pääsee kokeilemaan 

kaikkea! 

 aika saisi olla pidempi. Oltiin koko aika ja silti jäi monta kivaa kohdetta 

käymättä. 

 todella kivat pisteet, selkeä kartta ja hyvä tunnelma! Viihdyttiin ja taidettiin 

löytää harrastus 6 -vuotiaalle. 

 lapsi sanoi tapahtuman olleen todella kiva, ainoastaan harmitti, ettei ehtinyt 

keilaamaan kun oli niin paljon kivaa, ettei ehtinyt kaikkialle. 

 kiva tällaisenaan ja itse osallistuin lastenlasten kanssa. 

 ruusuja sylillinen järjestäjille 

 kiitos oli ihan huippu tapahtuma taas kerran, näitä lisää! 

 mäkihyppy tosi kiva kun pääsi kokeilemaan. Pomppukengät oli best. 

 kiitos! Aivan ihana ja monipuolinen tapahtuma, jossa lapset ja vanhemmat on 

huomioitu hienosti! Upeasti olette saaneet eri lajien edustuksen paikalle.  

Seuraparlamentti keskusteli ajasta ja siitä on mahdollista aluetta supistaa siten, ettei isot 

kentät välissä olisi tyhjiä vaan koko ajan olisi näkyvissä seuraava kohde.  

• Seurailta 
Seuraillan oli tarkoitus olla tiistaina 24.9. klo 17.30-20.00. Ilmoittautuneita oli kuitenkin 

vain 16, joten päädyimme siirtämään Seuraillan marras-joulukuussa olevan 

Seurafoorumin yhteyteen. Kutsu Seurafoorumiin tulossa myöhemmin.  

• Vuoden seuratyöntekijän valinta 

Liikuntaseurat saivat ehdottaa Vuoden seuratyöntekijää Seuraparlamentille 15.9.2024 

mennessä. Ehdokkaita tuli määräaikaan mennessä kuusi (6) henkilöä. Seuraparlamentti 

keskusteli ehdokkaista ja tekee esityksen Vuoden seuratyöntekijästä vapaa-ajan 

lautakunnalle. Vuoden seuratyöntekijä julkistetaan Varsinais-Suomen Urheilugaalassa 

25.1.2025 Logomossa 
 

 

Asiasta on informoitu uutiskirjeissä, kaupunkitiedotteessa sekä Salon liikuntapalveluiden 

sosiaalisessa mediassa.  



 
• Seuraparlamentin näkyvyys ja hyödyntäminen  

Seuraparlamentin kokouksessa 1/2024 on päätetty:  

Tavoitteena tehdä somesarja, jota jokainen jäsenseura jakaa ja tuo esille vähintään 

omissa sosiaalisen median kanavissa. Muistetaan tykätä/jakaa/kommentoida myös 

muiden seurojen julkaisuja. Somesarjan yhtenä teemana voisi olla ”Miten seura voi 

hyötyä Seuraparlamentista”. Sihteeri on yhteydessä mediapajaan. Seuraparlamentilla 

on jo olemassa oma logo ”Salo liikkuu yhdessä”, jota hyödynnetään viestinnässä, ja 

seuraparlamentin jäsenseurat voivat laittaa logon näkyviin nettisivuilleen ja kertoa näin 

olevansa seuraparlamentin jäsenseura. 

Nuorisopalveluiden Mediapaja on työstänyt esittelyaihiota ja Seuraparlamentin jäsenet 

ottavat / ovat ottaneet itse yhteyttä Mediapajaan (ian.perring@salo.fi) sopiakseen 

videoinnista. 

• Seurafoorumi 
Liikuntapalvelut järjestää liikuntaseuroille suunnatun Seurafoorumin marras-joulukuussa. 

Aiheina ovat perinteisesti olleet ajankohtaiset asiat ja Seuraparlamentin uusien jäsenten 

julkistus sekä Seuraparlamentin terveiset. Tänä vuonna Seurafoorumiin yhdistetään 

myös Seuraillan asioita. Seurafoorumin ajankohdaksi esitettiin 28.11. klo 17.30 ja 

paikaksi Astrum Keskus. Kutsu lähetetään, kun aika ja paikka on varmistuneet.  

• Seuraparlamentin palkinto Voiton Malja  

Seuraparlamentin nimeämät ehdokkaat julkistetaan marraskuussa ja liikuntaseurat 

saavat äänestää ehdokasta. Kiertopalkinnon saaja voi olla seura, yhteisö, henkilö, 

tapahtuma, työryhmä tai joukkue. Voiton Maljan saaja on tuonut merkittävästi esille 

Saloa tai liikuttanut merkittävästi. Palkinnon saajan valintaan vaikuttaa liikuntaseurojen 

antamat äänet.  
 

Ensimmäistä kertaa jaettavan Voiton Malja -kiertopalkinnon sai Salon Viesti ry. 

Perustelut: Edesmenneen Andi Mwegeranon sydämenasia Andi-Maratonit. Andi-

Maratoneja juostiin Andin järjestämänä 241. Andin muiston kunniaksi Salon Viesti ry 

jatkaa Andin perintöä ottamalla ohjelmaansa Andi-Maratonien järjestämisen. 

Ensimmäinen Salon Viestin järjestämänä oli Andi Mwegeranon muistomaraton 

29.10.2023.  

Seuraparlamentin jäsenet pohtivat ehdokkaita seuraavaan kokoukseen mennessä. 

• Wilma Murto -kannustuspalkinto 

Seuraparlamentin tehtävä on joulukuussa esittää yksilöurheilijan ja joukkueurheilijan 

nimet yhteisöpalveluille. 

Kaupunginhallitus on kokouksessaan 18.12.2023 § 395 päättänyt Wilma Murto -

kannustuspalkinnon perustamisesta. Päätöksessä todetaan, että salolaisten 

urheiluseurojen yhteistyöelin Seuraparlamentti kuulee salolaisten urheiluseurojen ja 

muiden salolaisiin urheilijoihin liittyvien toimijoiden ehdotuksia kannustuspalkinnolla 

palkittavista ja tekee palkitsemisesitykset vuosittain kaupungin yhteisöpalveluille 

joulukuun loppuun mennessä. Wilma Murto -kannustuspalkinto nuorelle 

yksilöurheilijalle ja nuorelle joukkueurheilijalle 1000 €. Nuorelle salolaiselle 



 
yksilöurheilijalle ja joukkueurheilijalle myönnettävä kannustuspalkinto (1000€/henkilö) 

jo saavutetusta menestyksestä sekä kannustimena urheilu-uran jatkamiseen. Valittujen 

henkilöiden tulee sinä vuonna, jota palkitseminen koskee, olla korkeintaan 19-vuotiaita. 

Perustelluista syystä palkinto on mahdollista jakaa myös useammalle taholle. 

Kannustuspalkinnot jaetaan kaupungin vuotuisessa palkitsemisjuhlassa. 

Yksilösuorituksessa urheilijan on oltava tapahtumahetkellä kirjoilla Salossa tai 

edustettava salolaista seuraa. Joukkuesuorituksessa joukkueen on edustettava 

salolaista seuraa.  

• Arvokeskustelu liikunnan harrastamisen kustannuksista 

o Muistiossa 3/2024 koottuna asiat. 

• Seuraparlamentin arvot 
o Muistiossa 3/2024 koottuna asiat. 

 

5. Uutiskirjeet 
Liikuntaseuroille lähetetään noin kerran kuukaudessa uutiskirje (uutiskirjeet koottuna sivulla 

salo.fi/liikuntaseuroille). Mikäli Seuraparlamentti haluaa jotain tiettyä aihetta Uutiskirjeeseen, niin 

aiheet kaisa.villa@salo.fi sähköpostiin. 

 

6. Muut esille tulevat asiat 

• keskustelua aiheesta miten saadaan poliittiset päätökset, strateginen suunnittelu, 

vanhempien ja koulun osallistuminen, muuttumaan asenteeltaan kannustavaksi nuorten 

liikkumista ja liikuntaharrastuksia kohtaan. Kokouksen venymisen vuoksi aihetta 

siirretään seuraavaan.  

• liikunta-liikkuminen, arki/hyötyliikunta, huippu-urheilu / vuorojen jako perusteet. Asiasta 

keskusteltiin lyhyesti ajankohta näkökulmasta. Sisävuorojen jako on huhtikuussa, jollaoin 

ei vielä tiedetä sarjoja, joukkuemääriä.   

• suihkumahdollisuus uimarannalla. Tästä ei keskusteltu tässä kokouksessa.  

• toisen asteen aamuvalmennus (kursseja, joita seurat järjestää). Haasteita ollut 

järjestämisessä. 

7. Seuraava kokous 
10.10. klo 17.kahvit ja 17.15 

Jäsenet laittavat käsiteltävät asiat sihteerille vähintään 8 päivää ennen kokousta.  

 

8. Kokouksen päättäminen 
 

mailto:kaisa.villa@salo.fi

